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- Wszystko rozpocz´∏o si´ w 1976 roku,  jakie by∏y
poczàtki szko∏y?

- Szko∏a zacz´∏a funkcjonowaç w∏aÊnie w tym roku
z inicjatywy ówczesnego dyrektora PPUC - Edwarda
Surego. Celem by∏o zabezpieczenie kadry dla ciecho-
ciƒskich sanatoriów, w których brakowa∏o pracowni-
ków. Szko∏y funkcjonujàce w kraju kszta∏ci∏y jedynie
specjalistów w zakresie fizykoterapii, kinezyterapeutów
brakowa∏o. Na poczàtku zak∏adano, ˝e szko∏a b´dzie
funkcjonowaç tylko dwa lata, wykszta∏ci nowych pra-
cowników PPUC i przestanie funkcjonowaç. Z takim
za∏o˝eniem prac´ zaczyna∏ pierwszy dyrektor - Kazi-
mierz Suchecki, który wprowadzi∏ w ˝ycie pomys∏
Edwarda Surego.

- Studium funkcjonuje jednak od 30 lat.
- Tak, okaza∏o si´, ˝e by∏ to bardzo trafny pomys∏.

Doskona∏a by∏a lokalizacja szko∏y. S∏uchacze ciecho-
ciƒskiego studium mogli odbywaç wszystkie praktyki
na miejscu.

Niemal od poczàtku dzia∏ania szko∏y praktyki przed-
dyplomowe odbywa∏y si´ te˝ w szpitalach w Toruniu,
Aleksandrowie Kujawskim i Radziejowie. W trakcie
nauki s∏uchacze poznawali wszystkie mo˝liwe formy
praktyk, w∏àczajàc nawet hipoterapi´.

- Zatem wspó∏praca z ciechociƒskimi sanatoriami
nie stanowi∏a problemu?

- Nie, od samego poczàtku studium wspó∏praco-
wa∏o z obiektami obecnego PUC, z czasem do wspó∏-
pracy w∏àczy∏y si´ tak˝e: Sanatorium Sanvit i 22. Wojs-
kowy Szpital Uzdrowiskowo - Rehabilitacyjny. W tym
miejscu chcia∏bym te˝ serdecznie podzi´kowaç dy-
rektorom wszystkich obiektów za d∏ugoletnià wspó∏-
prac´. Podzi´kowania nale˝à si´ tym bardziej, ˝e umo-
˝liwiali oni nie tylko praktyki naszym s∏uchaczom.
Mi´dzy innymi w∏aÊnie w tych obiektach prac´ znaj-
dowali nasi absolwenci. Na uwag´ zas∏uguje zw∏aszcza
Sanatorium Sanvit, które, rozpoczynajàc dzia∏alnoÊç,
zatrudni∏o niemal wszystkich absolwentów naszego

studium. To sprawi∏o, ˝e w obiekcie tym wszystkie
zabiegi wykonujà wykszta∏ceni technicy, z czego wielu
zdoby∏o ju˝ tytu∏ magistra.

- Jest to jedna z nielicznych szkó∏, która po zakoƒ-
czeniu edukacji daje bardzo du˝e szanse na znale-
zienie pracy oraz kontynuowanie nauki na wy˝szych
uczelniach. Czy du˝e by∏o zainteresowanie naukà w
studium?

- Tak, zawsze ch´tnych by∏o wi´cej ni˝ miejsc. W
poczàtkowym okresie obowiàzywa∏a rejonizacja i do
Ciechocinka przyje˝d˝ali uczniowie z kilku wojewó-
dztw. Po zniesieniu tego ograniczenia zg∏aszali si´
m∏odzi ludzie niemal z ca∏ej Polski. Bywa∏o te˝ tak, ˝e
przyje˝d˝ali z miast, gdzie funkcjonowa∏y podobne
szko∏y, wybierajàc w∏aÊnie Ciechocinek. Nauka trwajà-
ca na poczàtku czterym, a z czasem pi´ç semestrów,
dawa∏a absolwentom dobre przygotowanie do zawodu.
Dobra baza i doskona∏a kadra sprawia∏y, ˝e szko∏a
nasz by∏a doceniana nie tylko w Polsce, ale i za granicà,
gdzie prac´ znalaz∏o wielu naszych absolwentów.
Obecnie majà oni wiele mo˝liwoÊci, zaczynajàc od
pracy sanatoriach poprzez dalszà nauk´ na studia wy˝-
szych, wyjazd za granic´ czy te˝ otworzenie w∏asnej
dzia∏alnoÊci.

- Tegoroczny jubileusz ∏àczy si´, niestety, z zam-
kni´ciem studium, czy b´dzie zatem w jakiÊ sposób
Êwi´towany?

- Nie planujemy szczególnych obchodów, choç
odb´dzie si´ kameralne spotkanie: kadry, przedstawi-
cieli obiektów, z którymi wspó∏pracowaliÊmy oraz
przedstawicieli w∏adz miasta. Niestety, zgodnie z
unijnymi przepisami kszta∏cenie w dziedzinie fizjote-
rapii na poziomie technika medycznego mo˝e odby-
waç si´ tylko do roku 2006. Dlatego te˝ studium z
koƒcem stycznia zakoƒczy swojà dzia∏alnoÊç. Obec-
nie egzaminy zdaje 35 s∏uchaczy, którzy b´dà naszy-
mi ostatnimi absolwentami.

Rozmawia∏ Jakub Giza

      Od 30 lat w Ciechocinku przy ulicy Staszica kszta∏cili si´ fizjoterapeuci i kinezyterapeuci. Przez
trzy dekady absolwenci nigdy nie mieli problemów ze znalezieniem pracy. Choç dyplomy studium
uznawane by∏y na ca∏ym Êwiecie, szko∏a przestanie funkcjonowaç z koƒcem stycznia tego roku. W
trakcie ostatnich egzaminów o historii szko∏y rozmawialiÊmy z wieloletnim dyrektorem ciechociƒskiego
studium Jerzym Sobierajskim.
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